



Mødereferat

Bestyrelsesmøde i Herning Vandråd

Dato: 11/3-2025 16:30-18:30
Sted: Ålykkevej 5, 7400 Herning
Deltagere: Lise,
Carsten,
Esper,
Thorbjørn,
Johannes
Afbud: Henrik,
Jens
Referent: Lise
Mødeleder: Carsten

1. Referat fra bestyrelsesmøde 11/3-2025

Referat fra forrige møde tidligere godkendt.

Dagsorden:

1. Status i delområder

Vest: Har afholdt møde den 4/2. Positiv stemning, god dialog om samarbejdet, enighed om 1 kr./m³ i et samarbejde. Referat sendes ud med dette referat.

Syd: Intet nyt

Midt: Intet nyt

Øst: Intet nyt

Nord: Intet nyt

2. Opfølgning på temamøde om vandsamarbejder

Alle er enige om, at det var nogle gode indlæg fra både Viborg og Skanderborg. Der var en lang og bred debat på bestyrelsesmødet om de emner, de to oplægsholdere bragte op, og ift. hvordan vi skal komme videre herfra. Hvad er vores opgave som bestyrelse nu.

Nogle af de punkter, vi særligt har bidt mærke i fra mødet, er:

Frivillighed og Passion - ELLER MANGEL PÅ SAMME

Politisk beslutning/pres for samarbejde har været driver

Organisering – der er forskellige muligheder

Økonomi – forskellige modeller

Der samarbejdes om flere ting - ledninger, boringer og andre tekniske anlæg, grundvandsbeskyttelse, men også det administrative for at sikre robusthed

På en eller anden måde skal vi have en debat om ovenstående m.m. blandt alle vandværkerne. Vi ved fra Viborg, at en del vandværker ikke vil være særligt engageret... hvordan får vi alle involveret? Måske skal der holdes et heldagsmøde.

Vi kan starte med vores beslutning fra rep. mødet 2023 om, at vi arbejder sammen om at sikre rent vand til rimelige priser til alle i Herning – er det en beslutning alle fortsat er enige om?

Hvordan følger vi op på kommunens beslutninger fra tidligere om oprettelse af vandsamarbejde?

- Anni og Trine bedes om opdatering på status
- Bestyrelsen drøfter, om der skal afholdes et møde med kommunen for at få afklaret, hvilken retning den kommende vandforsyningsplan peger i – bliver der krav om samarbejde?
- Bestyrelsen skal herefter have afklaret, om der i så fald skal igangsættes et arbejde med oprettelse af et vandsamarbejde. Dette afventer svar fra kommunen.

Det besluttet, at emnet drøftes på kommende repræsentantskabsmøde.

3. Carsten har deltaget i Regions Vandrådsmøde

Grøn trepart. Danva og DV: få tegnet ind i Mars, hvis I påtænker nye kildepladser, NU!!!

Kommunerne tænker KUN kvælstof reduktion de næste 5 mdr.

4. Rep. møde: Mødelokale, forplejning, indkaldelse, tilmelding, dagsorden, debat om vandsamarbejde.

Esper har booket lokale, forplejning afventer tilmelding

Lise søger for mødeinvitation – skal ud senest 3 uger før. Det besluttet, at der sendes invitation ud, herefter én rykker, herefter ikke yderligere påmindelse. Datoen er meldt ud i meget god tid, og bestyrelsen må kunne forvente, at alle vandværker har interesse i at deltage i mødet, når der bliver brugt tid på at planlægge og arrangere det efter vedtægterne. Vigtigheden af de opgaver vi kikker ind i, bør være nok til at alle har interesse i at svare på invitationen...

- a. Indkomne forslag: Indkommet forslag fra Skarrild v/ Esben, bestyrelsen beslutter at takke Esben for gode forslag, og beder han svare på uddybende spørgsmål, før der kan sættes forslag til afstemning.

Det er en fast del af dagsordenen for rep. mødet, at kontingent skal fastsættes på mødet af repræsentantskabet, hvorfor der er mulighed for diskussion herom på mødet.

Bestyrelsen er enige om at anbefaler, at kassebeholdningen ikke nedsættes for nuværende, idet der kan komme udgifter ifm. opstart af et evt. vandsamarbejde.

b. På valg:

Johannes Støttrup (modtager genvalg)

Thorbjørn Madsen (modtager ikke genvalg)

Suppleanter: Olai Sørensen og Bjarne Refsgaard.

Esper meddeler, at han trækker sig fra bestyrelsen. Olai er 1. suppleant, og han indtræder derfor i bestyrelsen nu. Esper er ikke på valg, hvorfor Olai heller ikke er det. Der skal vælges en ny suppleant for Olai.

Da Thorbjørn stopper hos VTV den 1. april, udtræder han også af bestyrelsen. Der skal findes en afløser for ham til rep. mødet, hvor hans plads er på valg.

Både Esper og Thorbjørn takkes for deres store bidrag og mange frivillige timer i bestyrelsen gennem årene. Tak for godt samarbejde og en altid konstruktive tilgang til dem begge. Begge vil modtage en erkendelighed for deres indsats gennem mange år.

c. **Debat om vandsamarbejde.**

Lise og Carsten arbejder videre med et forslag til drøftelse på rep. mødet. Det besluttet, at der skal tages udgangspunkt i den aftale, vi alle har indgået og underskrevet ved rep. mødet i april 2023:

- *Robust vandforsyning i Herning Kommune er en fælles opgave for de 21 vandværker.*
- *Initiativet til den fremtidige vandforsyning skal komme fra vandværkerne med kommunen som medspiller.*
- *Alle vandværker tilslutter sig, at WatsonC skal udarbejde et forslag til vandforsyningernes fremtidige struktur.*

5. **Regnskab.**

Johannes og Henrik udarbejder sammen regnskabet. Det fremsendes til godkendelse ved bestyrelsen snarest, så det kan udsendes sammen med dagsorden til rep. mødet.

6. **Hjemmeside opdatering, nye kontakter, referater m.m.**

Johannes sørger for, at hjemmesiden bliver ajourført snarest med referater, opdaterede kontakter m.m.

7. **Evt.**

Ingen